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Undervisningsminister Troels Lund Poulsens skriftlige svar til medlem af Folketinget Per Clausen (EL) 
på spørgsmål af 1. august 2011 (nr. S 1986)

”Mener ministeren, det er i overensstemmelse med regeringens politik om, at unge skal hurtigt igennem 
uddannelserne, at ca. 18.000 unge har fået afslag på at blive optaget på den uddannelse, de ønskede? ”

Svar:
Det er positivt, at vi fastholder tendensen, at flere og flere optages på en videregående uddannelse hvert 
år. Det er en forudsætning for bevarelsen af vores velfærdssamfund, at vores unge får en uddannelse. 

Trods rekordhøjt optagelsestal, er der også i år ansøgere, der har fået et afslag. 

På Undervisningsministeriets område er antallet af ikke-optagne i år 7.868. Disse personer kan deles op 
i to grupper: Afmeldte (i alt 3.867), der ikke ville være blevet optaget, selvom der havde været flere plad-
ser. Afmeldte ansøgere er ansøgere, der har trukket deres ansøgning tilbage, hvis ansøgning er ufuld-
stændig og derfor ikke kan behandles eller ansøgere, der ikke opfylder adgangskravene til den søgte 
uddannelse. Afviste ansøgere (i alt 4.001) er de personer, som kunne være blevet optaget, hvis der havde 
været flere uddannelsespladser på de søgte uddannelser og institutioner.

For ansøgere, som har modtaget afslag på optagelse, er der imidlertid fortsat mulighed for at søge om 
optagelse på andre uddannelser med ledige pladser eller at søge de ledige pladser, som findes andre 
steder i landet. Dette gælder eksempelvis på uddannelsen til folkeskolelærer og pædagog.
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